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DKQHA	ordinær	generalforsamling	–	referat	
Søndag	d.	31/1-2021	

	

o Præsentation	af	virtuelt	format	v.	Sofie	Lindholm	

o Valg	af	dirigent	og	referent:	Dirigent	Casper	Dohn	er	valgt.	Referent	Julie	Søby	er	valgt	

o Stemmeberettigede	medlemmer	til	stede:	23	medlemmer	med	aktivt,	voksent	

medlemskab.		

o Formandens	beretning	v.	Sofie	Lindholm.	

- Medlemsstatistik	2020:	124	antal	medlemmer	-	en	stigning	i	medlemmer	på	+24.	

Meget	tilfredsstillende	medlemstal.	

- Registrerede	heste	og	danske	medlemmer	i	AQHA	er	dog	faldende	i	2019.	

- Shows:	Det	så	ud	til	at	blive	godt	med	træningsstævne	og	flere	shows	i	løbet	af	året	

med	1	og	2	dommere	(5	godkendte	AQHA-shows).	Corona	førte	dog	til	mange	

aflysninger.	Der	blev	derfor	kun	afholdt	DKQHA	træningsstævne,	virtuelt	stævne	og	

DKQHA	DM.		

- Træningsstævne	gjorde	gavn	for	vores	eget	mesterskab	senere	på	året,	i	form	af	

uddannelse	af	showsekretær	og	ringstewards.	Der	kom	et	overskud	ud	af	denne	

weekend,	bl.a.	pga.	frivillige	kræfter.		

- Virtuelt	stævne	afholdt	i	maj	med	43	ekvipager.	Hele	11	starter	i	L2	showmanship	

(stævnets	største	klasse).	2700	visninger	af	vores	show	på	Facebook,	og	4	nye	

medlemmer,	samt	mange	nye	interesserede	i	vores	sport.	Generelt	stor	opbakning.		

- DM	var	præget	af	corona-restriktioner,	men	blev	afviklet	sikkert	og	godt	trods	

dette.	Nyt	var	der	2	europæiske	dommere	i	stedet	for	1	fra	Europa	og	1	fra	USA.	

Dette	var	godt,	set	i	lyset	af	corona.	Underskuddet	var	lavere	end	forventet	på	ca.	-

7400.		

- Vi	har	ikke	modtaget	year	end	high	points	for	2019	endnu,	men	der	er	blevet	rykket	

for	dem	mange	gange.	Ventetiden	skyldes	nyt	IT-system	hos	AQHA,	men	de	skulle	

gerne	komme	i	februar.		

- Medie	og	PR:	God	vækst	i	antal	følgere	og	”synes	godt	om”	på	Instagram	og	

Facebook.	Merchandise	med	fast	kollektion	og	en	30-års	jubilæum	kollektion	i	en	

nyoprettet	webshop.	17	salg	siden	vi	startede	i	efterår.	Artikel	i	ridehesten.	Rikke	
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Bülow	laver	det	flotte	grafiske	materiale.	Der	blev	udleveret	en	gratis	plakat	til	

deltagere	ved	DM.		

- Nyt	fra	det	internationale.	Anders	Rosenberg	trak	sig	i	foråret	som	international	

director,	og	Sofie	har	nu	overtaget	denne	post.	Der	har	været	deltagelse	til	

European	Summit	i	Rom	i	februar	med	AQHA	og	andre	europæiske	affiliates.	Her	

fyldte	konflikten	med	DQHA	meget.	Virtuelt	møde	i	december	2020	med	ny	

bestyrelse	i	FEQHA.	EM	bliver	afholdt	i	Kreuth.	AQHA	er	begyndt	at	udstede	

virtuelle	registreringscertifikater,	bl.a.	for	at	hjælpe	internationale	medlemmer,	

hvor	breve	kan	være	længe	undervejs.	AQHA	convention	2020	blev	aflyst.		

- Ansøgning	til	fødevarestyrelsen	er	sendt	–	mere	om	dette	senere.	

- Danmark	har	været	repræsentere	til	virtuel	youth	world	cup.		

Formandens	beretning	er	godkendt	

	

o Fremlæggelse	af	regnskab.	Kasserer	Casper	Dohn	præsenterer.		

- En	del	af	vores	budget	er	ikke	blevet	brugt	grundet	corona	og	mange	aflysninger,	

derfor	har	vi	sparet	nogle	penge.		

- Vi	har	dog	mistet	penge	fra	AQHA,	da	business	plan	funding	(BPF)	er	skåret	ned	fra	

9000$	til	5000$	pr.	2020.	Vi	blev	sænket	yderligere	grundet	corona	til	3750$.	Trods	

dette	har	vi	hævet	vores	egenkapital	med	ca.	40000	kr.	i	2020.		

- Avlsforbund	er	ca.	-3000kr,	dog	var	der	budgetteret	med	25000	kr.	Da	vi	ikke	har	

købt	software	fra	DQHA	i	2020,	som	forventet.	Årsagen	til	udskydelse	af	software-

køb	beskrives	under	fremlæggelse	fra	avlsudvalg.	

- Større	indtægter	fra	kontingenter,	da	vi	er	steget	i	medlemmer.		

- DM	har	haft	mindre	underskud	end	forventet,	til	trods	for	at	vi	har	haft	uforudsete	

udgifter	til	håndsprit,	masker	og	livestream.	(Underskud	på	7400	kr.,	budgetteret	

underskud	var	15.000).		

- Det	kommenteres,	at	vi	ikke	indbetaler	penge	til	Koda,	selvom	vi	spiller	musik	til	

DM.	Casper	og	tidl.	kasserer	Rikke	Weis	forklarer	at	det	aldrig	har	været	betalt,	men	

at	tidligere	bestyrelser	har	besluttet	at	sætte	penge	af	til	en	eventuel	bøde.	Mie	Unø,	

formand	i	HCWR	og	Kirstine	Jensen,	tidl.	formand	i	PHCDK	fortæller,	at	deres	

foreninger	har	en	abonnementsordning	med	Koda.	Der	er	enighed	om,	at	DKQHA	

skal	tegne	en	lignende	abonnementsordning.		
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Regnskabet	for	2020	er	godkendt.	

	

o Regnskab	for	futurity	2020.	Kasserer	Casper	Dohn	præsenterer.		

- Ca.	44.700	kr	i	egenkapital,	med	en	stigning	på	9000kr		

- Sponsorater	fra	Kumlegaarden,	DKQHA	og	trailerbutikken.		

- Indbetaling	på	17500	kr.	fra	føl.	11	nye	følindbetalinger	i	2020.		

Regnskabet	er	godkendt.	

	

o Præsentation	af	DQAF	v.	DQAF	manager	Natasher	Møller.		

- Præsentation	af	futurity-vindere	i	performance	og	halter.	

- Præsentation	af	leading	breeder,	sire	og	dam	2020.	

- 11	føl	er	indbetalt	i	2020,	mange	føl	er	reiningavlede,	hvilket	er	en	positiv	

udvikling,	vi	har	efterspurgt	længe.	

- Den	mest	populære	klasse	er	trail	in	hand.		

- Flere	deltagere	er	ønsket	i	rideklasserne.		

Beretningen	er	godkendt.		

		

o Fremlæggelse	af	planer	og	budget	for	2021.	Kasserer	Casper	Dohn	og	formand	Sofie	

Lindholm	præsenterer	i	fællesskab.		

- Vi	budgetterer	med	underskud	på	avlsprogram,	grundet	en	stor	software-betaling,	

som	vi	ikke	betalte	i	2020.		

- Vores	nuværende	bank,	Nordea,	er	dyr	og	har	mange	gebyrer.	Der	diskuteres	

muligheden	for	en	bank	med	lavere	gebyrer.		

- Buisness	plan	funding	(BPF)	–	det	er	endnu	uvist	om	vi	skal	forvente	3750$	eller	

5000$.	Vi	har	brugt	et	forsigtshedsprincip	og	budgetteret	med	3750$	i	2021.	

- Sofie	skal	ikke	til	convention	i	USA	i	2021,	grundet	Covid-19.	Derfor	spares	en	del	

på	denne	post.		

Planer	og	budget	for	2021	er	godkendt.	

	

o Behandling	af	indkomne	forslag.		
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- Maturity-udvalget,	der	blev	nedsat	ved	generalforsamlingen	2020,	præsenterer	et	

forslag	om	et	nyt	maturity-program.	Dette	forslag	har	været	tilgængeligt	for	

medlemmerne	på	hjemmesiden	i	28	dage.		

- Præsentation	af	forslaget	ved	Natasha	Møller:	

§ Hesten	kan	indbetales	fra	dens	6.	leveår	med	samme	regler	som	indbetaling	

til	futurity.	

§ Samme	performance-klasser	som	futurity,	dog	med	tilføjelse	af	western	

riding.		

§ Indbetalingspris	er	1000	kr.,	for	heste	der	var	indbetalt	i	futurity,	1500	kr.	

for	heste	der	ikke	har	været	indbetalt	i	futurity.		

§ Bestyrelsens	forslag	er	at	lave	en	alders	begrænsning	på	6-8	år.		

§ Forslag	fra	medlem	om	til	at	det	bliver	fra	6-10	år.		

§ Forslag	fra	medlem	om	til	at	det	bliver	fra	6-9	år,	da	denne	aldersgrænse	

benyttes	i	Tyskland	hos	DQHA.		

§ Ved	afstemning	er	forslaget	lavet	om	til	6-9	år.		

§ Forslaget	er	godkendt,	dog	med	ændringen	af	aldersgrænse	på	6-9	år.		

§ Det	besluttes	at	programmet	skal	igangsættes	allerede	i	år,	med	debut	til	DM	

2021.	

§ DKQHA	donerer	3600kr	til	dette	projekt.		

	

o Valg	af	bestyrelse		

- Sofie	Lindholm	er	genvalgt	som	formand	for	2	år.	Ingen	andre	kandidater.	

- Casper	Dohn	er	genvalgt	som	bestyrelsesmedlem	for	2	år.	Ingen	andre	kandidater.	

- Jette	Eskelund	er	genvalgt	som	suppleant	for	2	år.	Ingen	andre	kandidater.	

- Bestyrelsen	foreslår	Zenia	Bækby	som	suppleant	for	1	år.	Ingen	andre	kandidater,	

Zenia	vælges	til	denne	post.		

- Anders	Roer	Jensen	er	genvalgt	som	revisor.		

	

o Supplering	af/og	eller	etablering	af	stående	udvalg.	

- DM-udvalg	

§ Zenia	Bækby	melder	sig	til	udvalget.		
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§ Bestyrelsen	oplyser,	at	de	ikke	søger	sponsorgaver	til	DM	2021	grundet	

manglende	resurser.		

§ Der	vælges	igen	to	europæiske	dommere	til	DM	2021	

§ DM	2021	afholdes	på	Kumlegaarden.	DKQHA	ønsker	at	støtte	de	

westernsteder,	der	har	investeret	i	sporten	i	form	af	stævnefaciliteter.	

Derfor	har	vi	vekslet	mellem	DM	på	Tuse	Creek	Ranch	og	på	Kumlegaarden.	

Tuse	Creek	har	imidlertid	takket	nej	til	at	vi	kan	leje	deres	faciliteter	i	år.	

Derfor	er	DKQHA	glade	for	at	være	på	Kumlegaarden	igen.		

	

o Medie	og	PR.		

- Der	bruges	instagram,	Facebook	og	hjemmeside	til	medie	og	PR.	Rikke	Weis	styrer	

instagram,	Sofie	Lindholm	styrer	Facebooksiden	og	Rikke	Bülow	laver	grafisk	

materiale.		

	

o Avlsudvalg.	Avlsleder	Casper	Dohn	præsenterer.	

- Ikke	voldsom	aktivitet	i	2020.		

- Ansøgning	var	klar	til	at	blive	sendt	ind	ved	sidste	generalforsamling.	2020	fik	vi	

godkendt	vores	ændringer	på	vores	avlsprogram	til	ordinær	generalforsamling.	

AQHA	havde	fjernet	DQHA	som	affiliate,	så	vi	måtte	ikke	nævne	Tyskland	i	vores	

avlsdokument	og	vedtægter.	Da	de	var	nævnt	i	vores	avlsprogram,	skulle	vi	have	en	

ekstraordinær	generalforsamling,	hvor	vi	kunne	stemme	vores	vedtægtsændringer	

igennem,	i	slut	forår/start	sommer.	Alt	med	Tyskland	blev	skrevet	ud	og	

ændringerne	blev	godkendt,	samt	en	dispensation	til	ikke	at	holde	avlsskue,	

grundet	konflikten	mellem	DQHA	og	AQHA.	

- Vi	købte	ikke	avlsprogrammet	og	lejede	ikke	tyske	dommere	i	2020	for	ikke	at	

involvere	os	i	konflikten	mellem	DQHA	og	AQHA.			

- DQHA	er	blevet	affiliate	igen	(på	prøve).	Når	dette	er	på	plads,	håber	vi	på	at	kunne	

holde	avlsskuer	og	uddanne	dommere	i	Danmark.		

- SEGES	har	været	en	stor	hjælp	og	guidet	os	gennem	situationen.		

- Avlsdokumentet	er	sendt	ind	i	slut	juni.	Vores	ansøgning	behandles,	men	mink	

situationen	tager	meget	af	deres	arbejde.	
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- Vi	er	med	i	landsudvalget	for	heste	(2	møder	om	året),	hvor	Casper	Dohn	er	

deltagende.	Kort	fortælling	om	mødet	i	juni.		

- Vi	håber	at	blive	godkendt	som	race	i	2021.		

- Sofie	fortæller:	Indkaldelse	til	møde	med	alle	europæiske	affiliates	formænd.	EU-

lovgivning	siger	DNA-resultater.	Europæiske	lande	tolker	det	forskelligt,	så	i	

slutningen	af	februar	skal	EU	beslutte	om	vi	skal	have	”DNA	case	numbers”	eller	

”DNA	markers”.	AQHA	laver	et	brev	alle	formænd	skal	underskrive	med	forslag	om,	

at	der	skal	stå	”DNA	case	numbers”	i	lovgivningen.	Vi	samarbejder	med	SEGES,	i	

forhold	til	hvad	betyder	det	for	os,	og	hvad	kan	vi	gøre	som	forening.		

	

o Amateur-koordinator	beretning	v.	Rikke	von	Bülow	

- Arbejde	med	bruttogruppe		

- 3	clinics	er	blevet	afholdt	med	Ditte	Poulsen	som	træner		

- 5-6	ryttere	på	holdet.	

- Euro	Cup	bliver	afholdt	i	Frankrig	i	sommeren	2021.	

- Hvis	nogle	gerne	vil	være	manager,	så	må	man	meget	gerne	henvende	sig.		

- Alt	efter	corona	situationen,	så	kan	det	være	der	ikke	er	deltagelse	eller	er	virtuel	

deltagelse	ved	Euro	Cup.		

	

o Youth	koordinator	beretning	

- Youth	camp	med	13	deltagere	og	dermed	13	nye	medlemskaber	i	DKQHA		

- Aldersgruppen	var	7-18	år	med	grønne	og	rutinerede	ryttere.		

- Deltagelse	fra	to	nye	ryttere	ved	DM.		

- Vi	fik	et	overskud	på	29kr		

- Youth	team	som	skulle	have	været	med	til	YWC,	men	deltog	i	stedet	ved	online	YWC	

med	en	samlet	6.	plads	og	3.	bedste	europæiske	hold.		

- Youth	camp	i	August	ved	Jonna	McCabe	med	samme	trænere	som	sidste	år.		

- Youth	hold	kan	deltage	ved	Euro	Cup	i	Frankrig.	Tvivl	om	man	bliver	klar	til	

sommer	eller	om	de	vil	fokusere	på	individuelle	oplevelser	i	stedet.	

- Ideer	til	youth-aktiviteter	modtages	gerne.		

	

o Eventuelt	
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- Poul	Møller	foreslår	bestyrelsen	at	undersøge	Merkur	Andelskasse	som	ny	bank.	

- Poul	Møller	roser	bestyrelsen	for	at	navigere	i	alt	EU-politik	til	DM-planlægning	og	

markedsføring.	Han	roser	bestyrelsen	for	at	vokse	med	opgaven	og	gøre	et	godt	

stykke	arbejde.		

	

	

	

 


